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§ 79 Dnr KFKS 2016/8-009 

Anmälningar 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar anmälningarna till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KSAU 2016-05-31 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Rapporter 
 

Arbetshälsorapport, Stockholms län 2016 Centrum för arbets- och miljömedicin 
Cirkulerar på mötet 

Cirkulär, SKL 
 

Cirkulär 16:15 + bilagor  
Cirkulär 16:17 + bilagor, 
Budgetförutsättningar för åren 2016–2019 

 

Cirkulär 16:19 + bilagor  
Cirkulär 16:20 + bilagor  
Cirkulär 16:21 + bilagor  
Cirkulär 16:22 + bilagor  
Cirkulär 16:23 + bilagor  
Cirkulär 16:24 + bilagor  
Cirkulär 16:25  
Cirkulär 16:27  
Cirkulär 16:28 + bilagor  
Cirkulär 16:29  
Cirkulär 16:31  

Övrigt 
 

Käppala årsredovisning 2015 Johanna Magnusson 
Käppala revisionsberättelse 2015 Johanna Magnusson 
Nysätra Fastighets AB revisionsberättelse 
2015 

Johanna Magnusson 

Välfärd i Nacka årsredovisning 2015 Johanna Magnusson 
Välfärd i Nacka revisionsberättelse 2015 Johanna Magnusson 
Nacka Energi årsstämma 2015 Johanna Magnusson 
Nacka Energi Försäljning årsstämma 2015 Johanna Magnusson 
Saltsjö Pir årsstämma 2015 Johanna Magnusson 
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SOU 2016:24 En ändamålsenlig kommunal 
redovisning 

Redovisningsenheten, svar senast 1/9 

SOU 2016:25 Betänkandet Likvärdigt, 
rättssäkert och effektivt - ett nytt nationellt 
system för kunskapsbedömning  

UBN, Välfärd skola, juridik- och 
kanslienheten, svar senast 29 augusti 

Remisspromemoria, en försöksverksamhet 
med betyg från årskurs 4, U2016/02376/S, 
Dnr KFKS 2016/384 

Svar senast 30 augusti 

Remisspromemoria, ändrad rätt till 
ersättning för viss mervärdesskatt till 
kommuner, Fi2016/01859/K 

Redovisningsenheten, svar senast 3 augusti 

Högsta Förvaltningsdomstolens dom i 
överprövning enligt lagen om offentlig 
upphandling, mål nr 555-15 

Nacka kommun vann målet, som handlade 
om upphandling av drift av skolkök. 

Föreningsrådet i Älta, minnesanteckningar 
15 mars 2016 

 

Föreningsrådet i Älta, kallelse 3 maj 2016  
Vårljus Protokoll 16 mars 2016  

 
- - - - - 
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§ 80 Dnr KFKS 2016/9-009 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar delegationsbesluten till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KSAU 2016-05-31 

Ärende Beslutsfattare 
Deltagande i Strukturerad återanvändning Gunilla Grudevall-Steen 
Beslut om certifikatsupplåning Maria Andersson 
  

 
- - - - - 
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§ 81 KFKS 2015/173-040 

Investeringsbeslut för Mätinstrument 2016 
Investeringsbeslut för enskilda projekt tertial 1 år 2016 kommunstyrelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta beslut om en investeringsram, för 
inköp av ett nytt mätinstrument under tertial 2 år 2016, om 630.000 kronor. 
 

Ärende 
För att kunna tillgodose det ökade behovet av grundkartor har lantmäterienheten växt med 
fler medarbetare under det senaste året. Det är nu nödvändigt att leasa ytterligare en mätbil 
vilken behöver kompletteras med mätinstrument.  
 
Mätinstrument (totalstation och GPS), projektnummer 90000363, 630.000 kronor är 
önskad investering. 
 
Mätinstrumentet kostar cirka 530.000 kronor. Utöver det tillkommer kostnader för diverse 
specialverktyg och utrustning såsom mätutrustnings-batterier, mätprismor och mätstänger, 
vilket kostar ytterligare cirka 100.000 kronor.  
 
Avskrivningen för mätinstrumenten är fem år. 
 
Eftersom tertial 1 2016 har passerat föreslås kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige 
att inköp av nytt mätinstrument görs under tertial 2 till skillnad från tertial 1 som var 
förslaget i lantmäterienhetens tjänsteskrivelse den 4 maj 2016. 

Handlingar i ärendet 
Lantmäterienhetens tjänsteskrivelse den 4 maj 2016 
Risk och konsekvensanalys Mätinstrument 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till lantmäterienhetens förslag med den justering att det ska 
vara tertial 2, inte tertial 1. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 82 Dnr KFKS 2015/173-040 

Investeringsbeslut- och sammanställning tertial 1 2016 
kommunen totalt  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bevilja investeringsmedel om 171,4 
miljoner kronor och notera kommunens totala investeringssammanställning enligt 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse.  
 

Ärende 
Investeringsramen prognostiseras till 961 miljoner kronor för 2016. Bedömningen är att 
maximalt 800 miljoner kronor kommer att gå åt under 2016. Det ackumulerade utfallet till 
och med tertial 1 uppgår till 130 miljoner kronor. Totalt för perioden föreslås beslut om 
tillkommande medel, exklusive exploateringsverksamheten med 124,1 miljoner kronor. Av 
dessa avser 54,4 miljoner kronor medel för tre nya projekt och 69,7 miljoner kronor avser 
tillägg för fyra tidigare beslutade projekt. För exploateringsverksamheten föreslås en utökad 
budgetram med 47,3  miljoner kronor.  
 
Om investeringsbeslut fattas enligt förslag, kommer de pågående investeringarna omsluta 
3,4 miljarder kronor för åren 2016- 2019, varav 1,7 miljarder kronor för 
exploateringsområdet. Förslagen omfattar i korthet i övrig följande. 

 53,8 miljoner kronor för markförvärv/ inlösen av mark och tilläggsisolering av 
Björknäs ishall. 

 Bostäder inom socialnämndens, äldrenämndens och arbets- och företagsnämndens 
ansvarsområden (beviljat 87,5 mnkr), tillkommande 66,5 miljoner kronor.  

 Natur- och trafiknämnden föreslår utökad investeringsram för två tidigare beslutad 
projekt; Långsjöns dagvattenreningsanläggning, 2,2 miljoner kronor och utepaket 
lekplatser, 1,0 miljoner kronor. 

 

Handlingar i ärendet 
Controllerenhetens tjänsteskrivelse den 18 maj 2016 
Bilagor till investeringsbesluten finns publicerade på www.nacka.se 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med controllerenhetens förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets arbetsutskottsgrupp.  
 
”Det finns många exempel på investeringar som är direkt ekonomiskt lönsamma men som 
ändå inte genomförs på grund av ett ekonomiskt feltänk från kommunen. T.ex. borde 
isoleringen av Björknäs ishall ha gjorts redan långt tidigare, både av ekonomiska, 
miljömässiga och tillgänglighetsskäl. Ett annat typexempel är den saktfärdiga renoveringen 
av gamla belysningsanläggningar. Kommunen planerar att byta ut 600 armaturer från 1970-
talet när man egentligen borde byta ut 4300. Gammal belysning kostar enormt mycket mer 
i både drift och underhåll än dagens mer moderna belysningsalternativ. 
Istället för att genomföra alla investeringar som är ekonomiskt lönsamma väljer man att 
bara ut så många den dumsnålt tilltagna investeringsramen räcker till. Miljöpartiet har vid 
upprepade tillfällen föreslagit en förändring av kommunens investeringsmodell och 
separera investeringar som är ekonomiskt lönsamma sett ur ett livscykelperspektiv (LCC) 
från ”olönsamma” investeringar. Lönsamma investeringar bör alltid genomföras 
skyndsamt. Investeringarna skulle med fördel kunna finansieras via de gröna obligationer vi 
föreslagit i en motion. 
Att inte genomföra ekonomiskt lönsamma investeringar är misshushållning med 
skattemedel, vilket skulle kunna rendera i en anmärkning från kommunens revisorer. För 
att nå upp till miljö-, och klimatmålen krävs också mer av ett livscykelperspektiv när vi ser 
till planering, projektering, byggande och användning av vår infrastruktur. Miljöpartiet 
anser det nu är hög tid att börja använda både livscykelkostnader (LCC) och 
livscykelanalyser (LCA) när vi räknar på investeringar.” 
 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
arbetsutskottsgrupp. 
 
”Den moderata kortsiktigheten är talande i denna punkt. Moderaterna ägnar sig åt 
massförsäljning av kommunal mark, vilket kan liknas vid ett förskott på hyran av marken; 
en kortsiktig och ohållbar dopning av kommunekonomin. För att senare istället köpa 
tillbaka marken. Att sälja en del mark för att öka byggandet är i sig inte konstigt, men den 
omfattning som sker i Nacka är beklämmande. Vi ser också att markinköpet motsvarar ca 
hälften av satsningen för sociala bostäder. 
Ärendet vittnar om exceptionellt dålig framförhållning. Vi har varit medveten om 
situationen med både Björknäs ishall och behovet av bostäder för sociala ändamål. Det har 
också funnits i vår S-budgeten med mer satsningar redan förra året.” 
 
- - - - - 
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§ 83  Dnr KFKS 2015/173-040 

Tertialbokslut 1-2016 för kommunstyrelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen fastställer tertialbokslut 1 för 2016. 
 

Ärende 
Kommunstyrelsen har ansvar för samordning och uppsikt över kommunens samlade 
verksamhet. Kommunstyrelsen har som egen nämnd ansvar för arbetsgivarfrågor, 
näringslivspolitik, fastighetsfrågor och markpolitik, god livsmiljö, långsiktig hållbar 
utveckling och frågor som rör trygghet och säkerhet.  
 
Det ekonomiska resultat som samlas under rubriken ”Kommunstyrelsen”, omfattar 
förutom kommunstyrelsen även kommunfullmäktige, stadsledningskontoret, stödenheter, 
brandförsvaret, myndighets- och huvudmannaenheter, och den kommunala produktionen 
av välfärdstjänster. 
 
Det ekonomiska resultatet för årets fyra första månader är 24 miljoner bättre än budget. 
Prognosen för helåret är cirka 20 miljoner bättre än budget. Största förklaringarna till den 
förbättrade prognosen är högre resultat för lokalenheten och att lägre konsumentprisindex 
ger lägre uppräkning av kommunens åtagande i tunnelbaneavtalet.  
 
Årets mätning av kundnöjdhet inom Välfärd skola visar att en hög andel elever och 
föräldrar är nöjda med skolan. Några andra mätningar av verksamhetsresultat har inte skett 
under årets första fyra månader. 
 

Handlingar i ärendet 
Controllerenhetens tjänsteskrivelse den 10 maj 2016 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med controllerenhetens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 84 Dnr KFKS 2016/300 

Tertialbokslut 1 2016 för Nacka kommun 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fastställer Nacka kommuns tertial-
bokslut 1 för 2016. 
 

Ärende 
Läget för kommunens verksamhet och ekonomi bedöms som bra för perioden januari-april 
2016. Det ekonomiska utfallet för perioden var 62 miljoner kronor, vilket var 44 miljoner 
kronor bättre än budget. Helårsprognosen för 2016 är 142 miljoner kronor, vilket är 42 
miljoner kronor bättre än budget. Högre skatteintäkter, realisationsvinster och finansnetto 
än budgeterat bidrar till den positiva avvikelsen. Det är positivt att socialnämnden och 
äldrenämnden, som haft underskott de senaste åren, nu lämnar positiva årsprognoser. 
Kommunens investeringstakt låg på en låg nivå under perioden och låneskulden ligger kvar 
på samma nivå som vid ingången av 2016, 700 miljoner kronor.  
 
Sjukfrånvaron bland kommunens medarbetare har ökat i jämförelse med motsvarande 
period föregående år och ligger nu på 6,9 procent. 
 

Handlingar i ärendet 
Redovisningsenhetens tjänsteskrivelse den 18 kaj 2016 
Bokslut för tertial 1 2016 för Nacka kommun 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med redovisningsenhetens förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Maria Raner (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp. 
 
”Det är oroande att se den ökade sjukfrånvaron. Våra samtal med personalen visar på stor 
utmaning gällande psykosociala arbetsmiljön, detta är något som behöver åtgärdas tidigt. 
Vårt förslag om arbetsmiljöråd och även vår satsning på högre Lönekompensation. Låga 
lönenivåer gör att Nacka tappar både erfarna medarbetare och har svårt att rekrytera. 
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Konsultkostnaderna ökar, vilket är oroande, dyrt och även skapar problem med att få 
hållbarhet i verksamheten över tid. Bostadssituationen och byggande som riktar sig till olika 
grupper i Nacka är fortfarande inte löst för 2016 och det är bekymmersamt. Krafttag måste 
tas för att skapa fler hyresrätter och bostäder där personer kan bo till rimliga kostnader. Vi 
ser även en fortsatt ökning av det långvariga beroendet av försörjningsstöd i kommunen. 
Detta är mycket allvarligt och denna trend måste ses över och åtgärdas. Övertagandet av 
försörjningsstödet från socialnämnden till arbets- och företagsnämnden var illa genomtänkt 
och fortsätter skapa problem.” 
 
- - - - - 
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§ 85 Dnr KFKS 2015/185-040 

Prissättning av administrativa stödtjänster 2017 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen fastställer de föreslagna principerna för beräkning av administrativa 
stödtjänster avseende år 2017. 
 

Ärende 
Arbetsutskottet föreslår att de principer som fastställdes inför budget 2014 för beräkning 
och fördelning av de gemensamma administrativa stödtjänsterna kvarstår. Principerna 
innebär i korthet att kostnaderna beräknas på senaste årets förbrukning, på förväntat 
resursutnyttjande under kommande år eller på antal anställda. Kostnaderna ska vara 
fastställda före att enheterna börjar arbetet med kommande års internbudget.  
 
Inför arbetet med mål och budget för åren 2017-2019 och internbudgeten för 2017 är det 
viktigt att kommunens verksamheter känner till kostnaderna för de administrativa 
stödtjänsterna. Hur priserna beräknas ska vara känt i god tid inför nämndernas beslut om 
mål och budget för nästkommande år samt när nämnder och verksamheternas ska redovisa 
internbudget.  
 

Handlingar i ärendet 
Controllerenhetens tjänsteskrivelse den 17 maj 2016 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med controllerenhetens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 86 Dnr KFKS 2016/387 

Sammanträdesdagar 2017 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar om sammanträdesdagar 2017 för sig i enlighet 
med föreliggande förslag. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

1. Kommunstyrelsen beslutar om sammanträdesdagar 2017 för sig i enlighet med 
juridik- och kanslienhetens förslag. 

2. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar om sammanträdesdagar 
2017 för sig enligt juridik- och kanslienhetens förslag. 

 

Ärende 
Det har tagits fram ett förslag till sammanträdesdagar för 2017. Förslaget bygger på en 
grundstruktur med sammanträden för kommunstyrelsens arbetsutskott 13 dagar före 
kommunstyrelsens sammanträden. Justeringar har gjorts för lov/helgdagar. Förslaget 
samspelar med det förslag som läggs fram till kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott 
och dess verksamhetsutskott samtidigt. Förslagen för samtliga dessa redovisas för att 
underlätta bedömning av förslagen sammantaget. 
 
Enligt kommunallagen ska kommunstyrelsen ta ställning till skattesats i oktober månad och 
det föreslås därför ett sammanträde den 23 oktober. Vid samma sammanträde ska ärendet 
om tertialbokslut två behandlas. Tidsschemat för bokslutsarbetet medför även för 2017 att 
handlingar till tertialbokslut två inte kan skickas ut i tid inför behandling i utskotten. Därför 
ges även fortsättningsvis en muntlig information på sammanträdena om vad bokslutet 
kommer att visa. 
 
Förkortningsförklaring 
KSSU = kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott 
KSAU = kommunstyrelsens arbetsutskott  
KSVU = kommunstyrelsens verksamhetsutskott 
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KSSU KSAU/KSVU KS KF 
December 2016 16 januari 6 februari 
17 januari    
31 januari 24 januari 13 februari 6 mars 
21 februari 
14 mars 

   
7 mars 3 april 24 april 

28 mars 
11 april 

   
25 april 8 maj 29 maj 

2 maj    
23 maj  30 maj 7 juni (onsdag) 19 juni 
 7 juni 

 
19 juni  
(”ramärendet”) 

- 

13 juni 
8 augusti 

 
15 augusti 

 
28 augusti 

 
11 september 

29 augusti    
12 september 19 september 2 oktober 16 oktober 
3 oktober 10 oktober 23 oktober  
  6 november 

Endast behandling 
oppositionens 
budgetförslag 

13 november 
14 
november(reserv) 

24 oktober    
7 november 14 november 27 november 11 december 

21 november 28 november 11 december 
(internbudget) 

- 

5 december 12 december Januari 2018 Jan/febr 2018 

 

Handlingar i ärendet 
Controllerenhetens tjänsteskrivelse den 27 april 2016 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med controllerenhetens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 87 Dnr KFKS 2016/424 

Tillägg i reglemente för förtroendevalda om arvoden i 
vissa fall och uppdrag som gruppledare/deltidsengagerad 
förtroendevald 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige beslutar om följande tillägg i reglementet för förtroendevalda. 
 
§ 2, ny punkt 11, kursiverat nedan 
Tjänstgörande ledamöter, närvarande ersättare och andra förtroendevalda som medgetts 
närvarorätt har rätt till ersättning enligt vad anges i det här reglementet.  
 
Ersättning utgår för 
(…) 
11. beslutsfattande enligt 6 § och 11 § lagen med särskilda bestämmelser om vård av unga och 13 § lagen 
om vård av missbrukare i vissa fall (timarvodering). 
 
§ 8, tillägg i första stycket, kursiverat nedan 
Förtroendevald som valts till deltidsengagerad förtroendevald eller gruppledare har rätt till 
arvode i den utsträckning som fullmäktige beslutat. Deltidsarvoden och gruppledararvoden 
fastställs årligen i mål- och budgetärendet. Uppdrag som deltidsengagerad förtroendevald eller 
gruppledare upphör om den förtroendevalde inte längre representerar det parti som angavs för personen när 
kommunfullmäktige valde personen till uppdraget. I och med detta upphör arvoderingen. 
 
Bestämmelserna gäller från och med den 1 juli 2016. Bestämmelsen i § 8 har inte retroaktiv 
verkan. 
 

Ärende 
I ärendet föreslås att ordföranden i socialnämnden eller annan ledamot som nämnden har 
utsett, ska få timarvode för tid när de fattar beslut i ärenden om omedelbara 
omhändertaganden eller placering enligt lagen med särskilda bestämmelser om vård av 
unga och lagen om vård av missbrukare i vissa fall. Kontoret föreslår också att en 
förtroendevald som också har uppdrag som gruppledare eller deltidsengagerad 
förtroendevald, automatiskt ska fråntas sådant uppdrag, om personen lämnar eller utesluts 
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ur det parti om personen representerade när den valdes till uppdraget. I och med de avbryts 
också arvoderingen. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 20 maj 2016 
Reglemente för förtroendevalda 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 88 Dnr KFKS 2016/392 

Nytt reglemente för mål och resultatstyrning 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar föreslaget nytt reglemente för mål 
och resultatstyrning. 
 

Ärende 
Inom ramen för arbetet med att utveckla kommunens mål- och resultatstyrning beslutade 
kommunfullmäktige om nya kommunövergripande mål i ärendet om mål och budget för 
2016-2018. För att de övergripande målen ska få en god styreffekt och för att ytterligare 
stärka kommunens mål- och resultatstyrning föreslås i detta ärende justeringar i 
kommunens reglemente för mål- och resultatstyrning. De större förändringar som föreslås 
är: 
 

 Den av kommunfullmäktige fastställda ambitionen läggs till som en del av den 
grund som utgör styrningen i Nacka kommun och som ska vara nämndernas 
utgångspunkt. 

 Kommunfullmäktige ska fastställa nämndens fokus inom de övergripande målen. 
Tidigare fastställde kommunfullmäktige strategiska mål. 

 Kommunfullmäktige ska fastställa resultatindikatorer med årsmål. Tidigare 
beslutade nämnden om nyckeltal men dessa fastställdes inte av 
kommunfullmäktige.  

 Tillägg görs i riktlinjerna för god ekonomisk hushållning där tre centrala aspekter i 
en växande kommuns ekonomi lyfts fram, i form av riktlinjer för resultatöverskott, 
finansiering av investeringar och utveckling av kommunens soliditet. 

 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 12 maj 2016 
Reglemente för mål- och resultatstyrning 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
arbetsutskottsgrupp. 
 
”Vi socialdemokrater vill se Nackas grundläggande värdering enligt "Förtroende och 
respekt för medmänniskors kunskap och egen förmåga- och deras vilja att ta ansvar. Och 
vår gemensamma vilja till att inkludera och skapa framgång och livskvalitet för alla". Detta 
och skillnaden med majoritetens värderingsbas finns närmare förklarat i vår budget- och 
målmotion. Dock avser detta beslut arbetsmodellen för hur kommunfullmäktige ska arbeta 
med nämndernas fokus, indikatorsnivåer och målsättning. Den arbetsmodell som föreslås 
ger bättre beslutsflöden. Det innebär också att nämnderna blir mer fokuserade på att 
genomföra och hitta bästa möjliga genomförandet av sina uppdrag. 
När det gäller en del verksamhetsområden exempelvis utbildningsfrågorna är det klart 
bekymmersamt att moderatmajoriteten är så fullständigt ointresserade av att följa upp 
kvaliteten för så många Nackabor. Vi socialdemokrater tycker om fristående skolor och 
tycker att de är viktiga för att få ökad pedagogisk inslag. Därför är det viktigt att de som 
väljer dessa skolor inte står kommunens stöd, kravställande på skolorna och uppföljning. 
Nyligen kunde vi se resultatet av denna bristande uppföljning. Liberala Expressens 
ledarsida skrev om detta "… utbrett bruk av glädjebetyg hos gymnasiefriskolorna. Först rättas de 
nationella proven extra snällt. Därefter sätts högre betyg än vad provresultaten motiverat." Detta är ett 
kommunfinansierat bedrägeri av elever och föräldrar. Vi ser framemot att även via 
kommunfullmäktige följa upp så att alla Nackas skolor levererar kunskapskvalitet oavsett 
vem som råkar vara ägare.” 
 
- - - - - 
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§ 89 Dnr KFKS 2016/178 

SOU 2016:5; Låt fler forma framtiden  
Yttrande till regeringen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över SOU 2016:5; Låt fler forma framtiden 
med följande tillägg. 
 
Nacka kommun avstyrker förslaget om försöksverksamhet med sänkt rösträttsålder i 
kommunerna. Rösträtten bör vara knuten till myndighetsåldern, även i kommunala val. 
Utredningens argument om att frågor som är särskilt viktiga för ungdomar avgörs i 
kommunerna stämmer förvisso, men argumentet är lika hållbart vad gäller riksdagen där 
beslut om t ex skolplikt, betygssystem, beskattning av jobb för ungdomar och villkor för 
bostadsbyggande avgörs.  
 
Nacka kommun avstyrker förslag om ytterligare översyn av partistödet. Från och med 
denna mandatperiod ska partierna redovisa hur partistödet används för 
kommunfullmäktige. Man bör avvakta utfallet av hur denna förändring genomförs innan 
ytterligare översyner görs.  
 
Utredningen diskuterar möjligheten att begränsa hur länge en förtroendevald ska få inneha 
ett tyngre uppdrag. Nacka kommun avstyrker detta och menar att det är upp till partierna 
att nominera och väljarna att rösta på personer man har förtroende för. En begränsning av 
möjligheten att kandidera till ett uppdrag innebär en oförsvarlig inskränkning av de 
demokratiska fri- och rättigheterna. 
 

Ärende 
Det har tagits fram ett förslag till yttrande över utredningen Låt fler forma framtiden, SOU 
2016:5. Utredningen innehåller främst förslag om ändringar i kommunallagen. I det 
föreslagna yttrandet konstateras att det finns stora möjligheter att arbeta med delaktighet 
och inflytande utifrån den frihet och flexibilitet som den kommunala självstyrelsen innebär. 
Invånares delaktighet och inflytande ligger inom den politiska organisationens intresse och 
därför är det inte nödvändigt att kommunallagen belastas med särskild reglering kring detta. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 18 maj 2016 
Förslag till yttrande 
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Sammanfattning och författningsförslag, SOU 2016:5 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen anta förslag till 
yttrande med följande tillägg. 
 
”Nacka kommun avstyrker förslaget om försöksverksamhet med sänkt rösträttsålder i 
kommunerna. Rösträtten bör vara knuten till myndighetsåldern, även i kommunala val. 
Utredningens argument om att frågor som är särskilt viktiga för ungdomar avgörs i 
kommunerna stämmer förvisso, men argumentet är lika hållbart vad gäller riksdagen där 
beslut om t ex skolplikt, betygssystem, beskattning av jobb för ungdomar och villkor för 
bostadsbyggande avgörs.  
 
Nacka kommun avstyrker förslag om ytterligare översyn av partistödet. Från och med 
denna mandatperiod ska partierna redovisa hur partistödet används för 
kommunfullmäktige. Man bör avvakta utfallet av hur denna förändring genomförs innan 
ytterligare översyner görs.  
 
Utredningen diskuterar möjligheten att begränsa hur länge en förtroendevald ska få inneha 
ett tyngre uppdrag. Nacka kommun avstyrker detta och menar att det är upp till partierna 
att nominera och väljarna att rösta på personer man har förtroende för. En begränsning av 
möjligheten att kandidera till ett uppdrag innebär en oförsvarlig inskränkning av de 
demokratiska fri- och rättigheterna.”   
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP), att 
arbetsutskottet skulle föreslå kommunstyrelsen att anta yttrandet med följande ändringar. 
”Stryk: 
”En väsentlig del av Nackas inflytandearbete sker genom kundvalet, som ger invånare  
ett reellt inflytande över sina välfärdstjänster. Nacka arbetar också aktivt med att utveckla 
ett mer kundcentrerat arbetssätt. På så sätt skapas förutsättningar för invånarnas inflytande 
över hur kommunen utformar sin service och sina tjänster.” 
 Lägg till: 
”Nacka kommun tillstyrker förslaget att lagstifta om att revisionen i kommun och landsting 
ska ledas av oppositionen. Det är ett bra sätt att skapa hållbar demokrati och ökad 
transparens. Nacka kommun är också positiv till förslag om ökad elektronisk förvaltning 
och digitala samråd när det gäller remissärenden. Det är ett bra sätt att hålla demokratin 
vital och öka tillgängligheten för offentliga processer.”” 
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Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med 
Mats Gerdaus yrkande.  
 

Reservationer 
Sidney Holm (MP) reserverade sig mot beslutet. 
 
Khashayar Farmanbar (S) reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Vänsterpartiet instämmer till fullo i det förslag till beslut som Socialdemokraterna lade. Vi 
är ju sedan systemet infördes mycket kritiska mot kundvalssystemet. När så den 
moderatledda majoriteten hävdar att en väsentlig del av inflytandearbetet sker genom 
kundvalet, framgår det klart majoritetens syn på vad inflytande och demokrati är – något 
man kan köpa som kund.  
 
Kravet att revisionen inom kommun och landsting ska ledas av oppositionen är ett krav 
som Vänsterpartiet och ställt tidigare. Att som i Nacka låta en majoritetsledd revision 
granska majoriteten är uppseendeväckan och stötande.” 
 
- - - - - 
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§ 90 Dnr KFKS 2016/382 

Rapport utifrån länets folkhälsoenkät - fokus Nacka 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 

Ärende 
Människors hälsa och välbefinnande är en del av den sociala hållbarheten. Rapporten 
”Länets folkhälsoenkät – fokus Nacka” visar att den förväntade livslängden ökar i Nacka. 
Det finns påtagliga variationer inom länet som har samband med skillnader i välstånd och 
utbildningsnivå. I Nacka finns det stora skillnader i utbildningsnivå mellan olika områden. I 
områden med stor andel personer med kortare utbildning rapporteras sämre hälsa.  
 
Nacka har utifrån folkhälsoenkäten fyra hälsoutmaningar;  

 stärka hälsan i utsatta grupper 
 minska psykisk ohälsa 
 minska användandet av droger 
 minska våld i nära relationer 

 

Handlingar i ärendet 
Sociala kvalitetsenhetens tjänsteskrivelse den 16 maj 2016 
Rapport ”Länets folkhälsoenkät - fokus Nacka” 
Statistik länets folkhälsoenkät – fokus Nacka 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med sociala kvalitetsenhetens förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
arbetsutskottsgrupp. 
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”Människans frigörelse är socialdemokratins mål. Hälsa och välbefinnande är en viktig del 
av att skapa livskvalitet och kunna nå framgång i sitt liv. Nackas utmaningar enligt enkäten 
är viktiga att ta tag i. Ur underlaget går att utläsa att hälsa är en klassfråga som skapar 
segregation. I spåren av den ekonomiska moras som landstingsmoderaterna utsätter vår 
region för, och de ideologiska skygglapparna ökar ojämlikheten inom vården och 
segregationen ökar. Psykisk ohälsa är ett växande problem och kan relateras till 
psykosociala arbetsmiljön. Ökade sjukfrånvaron i Nacka och även våra samtal med fackliga 
organisationerna visar på en tendens där det finns anledning att känna oro. Kommunen har 
ett arbetsgivaransvar, viktigt att ta det. Det kan ske på olika sätt, tex att anställa fler för en 
mer balanserad arbetsbelastning eller ett mer attraktivt löneläge. Därför hade vi 
socialdemokrater en ökning av lönekompensationen i vår budget för att möjliggöra reella 
satsningar och ge utrymme för bättre arbetsmiljö och folkhälsa.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Uppföljningen nämner social hållbarhet och att det förekommer stora skillnader i 
livsbetingelser mellan olika områden. Vad som inte nämns dock är att Nacka är en av 
landets mest segregerade kommuner och har därmed oerhört stora skillnader mellan olika 
område även om Nacka totalt sett har en god folkhälsa. Men för stora grupper medborgare 
gäller inte det. Kraftfulla insatser för att undanröja segregationen i Nacka är nödvändiga 
men detta nämns inte med ett ord i rapporten. Självklart därför att den moderatledda 
majoriteten i Nacka inte har något som helst intresse för det. I själva verket arbetar man 
oförtrutet med att öka klyftorna för att kunna bygga in och befästa sin majoritet i 
kommunen.” 
 
- - - - - 
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§ 91  Dnr KFKS 2015/864-439 

Uppföljning av Nacka kommuns miljöprogram 2016-
2030 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar informationen och beslutar att överlämna uppföljningen till 
samtliga nämnder som ett underlag i mål- och budgetarbetet samt notera att det ingår i 
stadsledningskontorets uppdrag att samordna att allt relevant underlag beaktas i mål- och 
budgetprocessen.  
 

Ärende 
Nacka kommun antog i juni 2014 sex lokala miljömål och i mars 2016 ett miljöprogram 
med 34 indikatorer för att säkerställa att dessa lokala miljömål uppnås. I ärendet redovisas 
uppföljning av de lokala miljömålens indikatorer och hur trenden ser ut i de fall där 
historiska data går att få fram. Alla miljömål kräver ett aktivt arbete för att uppnås, och det 
finns några indikatorer som visar på mycket goda resultat, t.ex. bensen i luft. Det finns 
också flera indikatorer som kräver extra insatser för att målen ska uppnås, t.ex. sanering av 
förorenade områden. En mer detaljerad genomgång av alla sex miljömålens utmaningar 
finns i bilagan ”Uppföljning av miljöprogrammets indikatorer”. 
 

Handlingar i ärendet 
Miljömålskommitténs protokollsutdrag den 16 maj 2016 § 2 
Miljöenhetens tjänsteskrivelse den 9 maj 2016 
Uppföljning av miljöprogrammets indikatorer 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i miljömålskommittén den 16 maj 2016 § 2 
Miljömålskommittén beslutade enligt tjänsteskrivelsen och hemställde om att 
kommunstyrelsen ska ge stadsledningskontoret i uppdrag att tillsammans med alla berörda 
enheter säkerställa att alla mål och indikatorer i miljöprogrammet tas om hand i mål- och 
budgetarbetet antingen på nämndnivå eller på kommunstyrelsenivå. 
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Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att arbetsutskottet skulle föreslå kommunstyrelsen notera 
informationen och besluta att överlämna uppföljningen till samtliga nämnder som ett 
underlag i mål- och budgetarbetet samt notera att det ingår i stadsledningskontorets 
uppdrag att samordna att allt relevant underlag beaktas i mål- och budgetprocessen.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets arbetsutskottsgrupp. 
 
”Miljöpartiet anser att det krävs en miljömålsdirektör med ett övergripande ansvar för att 
nå upp till klimat-, och miljömålen. Arbetet med miljöprogrammet är 
verksamhetsöverskridande och någon måste koordinera arbetet. Att bara lägga detta under 
stadsledningskontoret utan att skjuta till extra medel tror vi inte fungerar. Miljöpartiet vill se 
en ny superdirektör med både piskor och morötter i sin verktygslåda. Det räcker inte bara 
med den gamla Nackamodellen att delegera och ”frihet under ansvar”.” 
 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
arbetsutskottgrupp. 
 
”Med hänsyn till tidigare beslut av fullmäktige om det av de borgerliga partierna föreslagna 
miljöprogrammet finns givna förutsättningar och ramar för en fortsättning. Med hänsyn till 
dessa förutsättningar tillstyrks föreliggande förslag i princip. 
Dock kvarstår oron och kritiken för hur miljöprogrammet ska behandlas i de olika 
nämnderna. Kommer till exempel alla nämnder att ta de åtgärder som krävs för att 
genomföra programmet på det allvar som krävs? Nämnderna har också många andra frågor 
att ägna sig åt. Fortfarande saknas konkreta förslag på hur fördelning och genomförande 
ska gå till. 
I förslaget till tjänsteskrivelse framgår att väldigt många frågor kräver "extra insatser" för att 
uppnås. Hur ska alla dessa "extra insatser" prioriteras av nämnderna i det kommande 
budgetarbetet? 
Två anmärkningar som har framförts av socialdemokraterna tidigare: 
1. Det är anmärkningsvärt att skolor, förskolor, lekplatser och idrottsanläggningar ska bli 
giftfria först år 2030. 
2. Det är inte bra att det inte finns någon plan för hur den befintliga bebyggelsen ska få 
bullerfrihet.”  
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Jag anser att de eftersträvade målen skulle gynnas av att de åtföljdes av förslag till åtgärder. 
Varje nämnd är insatt i sitt specialområde. En stöttning ifrån dem som huvudsakligen 
sysslar med miljöfrågor borde tjäna just miljön.” 
 
- - - - - 
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 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 
 

§ 92 KFKS 2016/429 

Utveckling för verksamheter inom naturreservaten 
Velamsund och Nyckelviken 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott återremitterar ärendet och ger stadsledningskontoret i 
uppdrag att återkomma med förslag till inriktning för utvecklingen av Velamsund och 
Nyckelviken för politiskt ställningstagande till arbetsutskottets sammanträde den 16 augusti 
2016. 
 

Ärende 
Under många år har kommunen på olika sätt drivit eller finansierat verksamheter inom 
kommunens två största egna naturreservat, Velamsund och Nyckelviken. Ett tiotal olika 
kommunala verksamheter med ett 20-tal olika tjänstemän är involverade. Ett 30-tal externa 
aktörer, ofta kopplade till kommunal finansiering eller delfinansiering har verksamhet i 
områdena. Med åren har ett 75-tal avtal och överenskommelser av olika slag träffats som 
rör områdena och där kommunen är part i någon form. Därtill finns många drivande 
individer som verkar kraftfullt utifrån sin egen verksamhet.  
 
Inriktningen ska vara att kommunens samlade insatser i egen verksamhet och gentemot 
olika externa aktörer ska gynna en mångfald aktiviteter och öka attraktiviteten hos 
reservaten. Insatserna ska ske inom ramen för vid var tid gällande skötselföreskrifter.  
Förutom ett tydligt uppdrag att kommunen ska verka för att verksamheterna kan utvecklas 
inom reservaten behövs en tydlig kommunintern koordination av vad som sker i reservaten 
och vem inom kommunen som är ansvarig. Ömsesidig information om varandras 
verksamheter är en förutsättning för att skapa förtroende och samarbete mellan olika 
intressen. 
 
Ärendet återremitteras och stadsledningskontoret får i uppdrag att återkomma med förslag 
till inriktning för utvecklingen av Velamsund och Nyckelviken för politiskt 
ställningstagande till arbetsutskottets sammanträde den 16 augusti 2016. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 18 maj 2016 
Styrdokument för utveckling inom Velamsund och Nyckelvikens naturreservat 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att arbetsutskottet skulle återremittera ärendet och ge 
stadsledningskontoret i uppdrag att återkomma med förslag till inriktning för utvecklingen 
av Velamsund och Nyckelviken för politiskt ställningstagande till arbetsutskottets 
sammanträde den 16 augusti 2016. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande.  
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 93 Dnr KFKS 2016/391 

Inrätta en tillgänglighetsutmärkelse 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget 
ställningstagande och ger förnyelseenheten i uppdrag att till kommunstyrelsens 
sammanträde presentera lämplig sammansättning av juryn.  
 

Ärende 
Nackas vision är öppenhet och mångfald. För att förverkliga visionen är det nödvändigt att 
Nacka som samhälle upplevs tillgängligt. Alla ska utifrån sina förutsättningar kunna delta i 
Nackasamhället. I ärendet föreslås därför att kommunen ska instifta en utmärkelse för 
tillgänglighetsarbete för att inkludera personer med funktionsnedsättning. Syftet med 
tillgänglighetsutmärkelsen är att uppmärksamma och sprida goda exempel på inkludering 
av funktionsnedsatta i Nackasamhället såväl utifrån fysisk tillgänglighet, bemötande som 
tillgänglig information och kommunikation. Med denna utmärkelse poängteras vikten av att 
såväl företag, föreningar, organisationer, privatpersoner och kommunala verksamheter 
arbetar med, följer upp och utvecklar utifrån ett tillgänglighetsperspektiv. Goda exempel får 
igenom denna utmärkelse chans att spridas i Nackasamhället. Kriterierna för utmärkelsen 
föreslås vara: En individ eller verksamhet som bidrar till förverkligandet av Nackas 
övergripande mål om att vara en plats för alla att utvecklas och kunna förverkliga sina 
drömmar och idéer genom att skapa tillgänglig fysisk miljö, information, eller service och 
bemötande för personer med funktionsnedsättning.  
 

Handlingar i ärendet 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 21 april 2016 
Protokoll från Tillgänglighetsrådets möte 160421 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S) att 
arbetsutskottet överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget ställningstagande och 
ger förnyelseenheten i uppdrag att till kommunstyrelsens sammanträde presentera lämplig 
sammansättning av juryn.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 94 Dnr KFKS 2016/329 

Strategi mot våldsbejakande extremism och extremt 
våld 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta föreslagen strategi mot 
våldsbejakande extremism och extremt våld. 
 
Kommunstyrelsens noterar brottsförebyggande rådets förslag att i arbetet med budget för 
2017 avsätta 200 tkr för en förstärkning av samordningsuppdraget inom 
säkerhetsfunktionen för arbetet mot våldsbejakande extremism och extremt våld. 
 

Ärende 
Frågan om hur samhället ska möta och arbeta förebyggande mot våldsbejakande extremism 
och extremt våld är högst aktuell. Från flera håll, och inte minst från den nationella 
samordnaren i frågan, pekas på vikten av att kommunerna har ett styrdokument vad gäller 
arbetet. Stadsledningskontoret har tagit fram ett förslag till strategi. Utgångspunkten i 
strategin är att arbetet mot våldsbejakande extremism måste bygga på forskningsrön, 
beprövad erfarenhet och aktuella problembilder. Det förebyggande arbetet ska ske inom 
befintliga strukturer där enheter inom kommunen, andra myndigheter och civilsamhället 
finns med. Att tillse att kunskap och kompetens finns är en annan viktig förutsättning för 
det förebyggande arbetet. Vidare krävs att arbetet samordnas och ansvarig nämnd för detta 
är kommunstyrelsen. Denna samordning kan ske inom säkerhetsfunktionen. En utökning 
av budgeten med 200 tkr föreslås för att öka kraften i arbetet. Resultat av arbetet mot 
våldsbejakande extremism och extremt våld ska följas upp och utvärderas. Resultat ska 
redovisas årligen till kommunstyrelsen.  
 
Brottsförebyggande rådet har ställt sig bakom den föreslagna strategin och föreslagit att 
beakta frågan om utökad budget i arbetet med mål och budget för 2017. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 28 april 2016 
Förslag till strategi 
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Utdragsbestyrkande 

 

Yrkanden 
Tobias Nässén yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), bifall till 
stadsledningskontorets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Tobias Nässéns yrkande. 
 
- - - - - 
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 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 95 Dnr KFKS 2015/750-271 

Kommunal bostadsförmedling i Nacka 
Motion den 16 november 2015 av Rolf Wasteson (V), Camilla Carlberg (V) och Birgit 
Hansson (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen. 
 

Ärende 
Motionärerna lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde den 16 november 2015 en 
motion med förslag om att kommunen bildar en kommunal bostadsförmedling. 
 
Stadsledningskontoret föreslår att förslaget i motionen avslås. Kommunen ska möjliggöra 
bostäder för alla, vilket betyder att det ska finnas en mångfald av bostadstyper och bostäder 
för sociala ändamål. Det betyder dock inte att kommunen ska hantera uthyrningen eller 
förmedlingen av bostäderna. Det finns andra aktörer som är bättre lämpade för det. 
Förslaget att bilda en kommunal bostadsförmedling förutsätter dessutom en ekonomisk 
omprioritering som stadsledningskontoret inte kan se står i rimlig proportion till nyttan för 
kommunen. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 18 maj 2016 
Motion  
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 96 Dnr KFKS 2016/187 

Grön placeringspolicy för medel avsatta för 
pensionsförpliktelser 
Motion den 14 mars 2016 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige avslå motionen om att ta fram en 
placeringspolicy för förvaltning av medel avsatta för pensionsförpliktelser, då inga 
placeringar av pensionsmedel för närvarande görs. 
 

Ärende 
Sidney Holm föreslår i en motion att en pensionspolicy för förvaltning av medel avsatta för 
pensionsförpliktelser ska tas fram med etiska riktlinjer för hållbara och ansvarsfulla 
placeringar. 
 
I dagsläget placerar inte kommunen pensionsmedel, därmed saknas behov av riktlinjer 
kring detta. Skulle det i framtiden bli aktuellt med placering av pensionsmedel så bör det i 
reglemente för medelsförvaltning framgå riktlinjer kring sådan placering. 
 

Handlingar i ärendet 
Controllerenhetens tjänsteskrivelse den 13 maj 2016 
Motion 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), bifall till 
förslagen i motionen. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunstyrelsens arbetsutskott i enlighet 
med controllerenhetens förslag. 
 

Reservationer 
Sidney Holm (MP) reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
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Utdragsbestyrkande 

 

”Det finns ett avsnitt i kommunallagen som reglerar att fullmäktige i kommuner ska 
meddela särskilda föreskrifter för förvaltningen av medel avsatta för pensionsförpliktelser. 
Nacka kommun är en stor arbetsgivare med över fyra tusen anställda så självklart borde det 
någonstans finnas pengar avsatta för våra medarbetares pensioner. Enligt kommunens egen 
årsredovisning fanns det förra året över en halv miljard kronor avsatta till pensioner. Att 
Allianspartierna ändå hävdar att det idag varken avsätts eller finns pengar avsatta till våra 
medarbetares pensioner känns lite märkligt.” 
 
- - - - - 
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Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 97 Dnr KFKS 2016/188 

Hållbara investeringar via gröna obligationer 
Motion den 14 mars 2016 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att notera att när ett framtida lånebehov 
uppstår som aktualiserar ett nytt obligationsprogram, bör gröna obligationer värderas som 
ett alternativ. Motionen anses därmed bifallen. 
 

Ärende 
Sidney Holm föreslår att kommunen diversifierar sin emittering av obligationer genom att 
finansiera alla klimatsmarta och ekologiskt hållbara investeringar genom emittering av s k 
gröna obligationer. 
 
I majoritetspartiernas politiska plattform för mandatperioden finns en viljeinriktning om att 
pröva så kallade gröna obligationer. Gröna obligationer kommer att värderas som ett 
alternativ i samband med framtida lånebehov. 
 

Handlingar i ärendet 
Controllerenhetens tjänsteskrivelse den 13 maj 2016 
Motion 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till controllerenhetens förslag.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - -  
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§ 98 Dnr KFKS 2016/94-456 

Nära och tillgängliga återvinningsstationer 
Motion den 19 januari 2016 av Rolf Wasteson mfl. 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 

1. Kommunfullmäktige avslår yrkandet om att återvinningsstationer byggs så att alla 
på sikt, senast vid utgången av 2019, ska ha en i bostadens närhet på max 5 
minuters gångavstånd. Det är inte möjligt av flera orsaker, bland annat kostnader 
för detaljplaneändringar. 

2. Kommunfullmäktige bifaller yrkandet om att återvinningsstationer som byggs ska 
placeras så att de enkelt nås till fots och inte förutsätter att man åker bil. 

3. Kommunfullmäktige noterar att natur- och trafiknämnden ska utreda ett eventuellt 
införande av så kallade flerfackskärl för fastighetsnära insamling av förpackningar 
med mera.  

4. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionsförfattarnas yrkanden innebär att fram till år 2019 ska återvinningsstationer byggas 
så att medborgare har max 5 minuters gångavstånd till närmaste station. Av flera orsaker, 
främst av ekonomiska skäl, anser natur- och trafiknämnden att det inte finns möjlighet att 
bifalla yrkandet och rekommenderar istället att en utredning görs gällande införande av så 
kallade flerfackskärl för fastighetsnära insamling av förpackningar mm. Författarna yrkar 
även att stationerna ska placeras så att de är enkelt att nå till fots och inte förutsätter att 
man åker bil. Det ligger helt i linje med natur- och trafiknämndens intentioner.  
 

Handlingar i ärendet 
Natur- och trafiknämnden den 22 mars 2016 § 57 
VA- och avfallsenhetens tjänsteskrivelse den 26 februari 2016 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 22 mars 2016 § 57 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
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Utdragsbestyrkande 

 

 
1. Kommunfullmäktige avslår yrkandet om att återvinningsstationer byggs så att alla 

på sikt, senast vid utgången av 2019, ska ha en i bostadens närhet på max 5 
minuters gångavstånd. Det är inte möjligt av flera orsaker, bland annat kostnader 
för detaljplaneändringar. 

2. Kommunfullmäktige bifaller yrkandet om att återvinningsstationer som byggs ska 
placeras så att de enkelt nås till fots och inte förutsätter att man åker bil. 

3. Kommunfullmäktige noterar att natur- och trafiknämnden ska utreda ett eventuellt 
införande av så kallade flerfackskärl för fastighetsnära insamling av förpackningar 
med mera.  

4. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

 

Yrkanden 
Christine Lorne (C) yrkade bifall till natur- och trafiknämndens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Christine Lornes yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Christine Lorne (C) lät anteckna följande. 
 
”Centerpartiet ser positivt på att varje nackabo ska ha nära till en återvinningsstation. 
Däremot är det inte praktiskt genomförbart att alla ska ha fem minuters gångavstånd till en 
återvinningsstation på grund av bland annat kostnader för detaljplanering och att det krävs 
ökade transporter med tunga fordon i tätbebyggda områden. Centerpartiet gick till val på 
fler lättillgängliga återvinningsstationer. Vi håller därför med om att nya 
återvinningsstationer ska byggas så att de blir lättillgängliga både till fots och med andra 
transportmedel. Det är angeläget att så många nackabor som möjligt har närhet till en 
återvinningsstation. Det gör det enklare för den enskilde individen att ta ansvar för miljön 
och ett hållbart samhälle. 
 
När Nacka bygger stad är det viktigt att kommunen planerar för smarta innovativa 
lösningar både vad gäller återvinningsstationer och återvinningscentraler.” 
 
- - - - - 
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§ 99 Dnr KFKS 2016/77 

Utredande av förutsättningar för båtpendling 
Motion den 1 februari av Christina Ståldal, Mikael Carlsson, Efson Goitom, Bosse Ståldal 
(NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att kommunen driver på för ökad båtpendling till och från 
Nacka, att dialog om detta pågår med landstinget och privata aktörer samt noterar att det är 
landstinget som är ansvarig för kollektivtrafiken även till sjöss. Motionen föranleder ingen 
ytterligare åtgärd.  
 

 Ärende 
Motionärerna föreslår att kommunen i samverkan med berörda intressenter tar initiativ till 
att utreda förutsättningar för en daglig båtpendling från Boo och övriga Nacka in mot 
Stockholm under hela året. Utredningen ska analysera tänkbara platser liksom belysa 
tänkbara ekonomiska och miljömässiga konsekvenser av en utökad båtpendling. 
 
Natur- och trafiknämnden ser landstingets trafikförvaltnings pågående pendlarbåtsförsök 
samt forsknings- och utvecklingsprojekt med en elbåt på linje 80 som drivs av 100 % 
förnybar energi som ett viktigt led i att följa upp tidseffektivisering och miljöbesparingar. 
Nämnden är i sitt förslag till beslut till kommunfullmäktige positiv till om landstingets 
trafikförvaltning vill driva liknande försök för fler platser, men ser inte att ett sådant projekt 
bör drivas främst av Nacka kommun i närtid. Däremot ska tillämpliga slutsatser från 
trafikförvaltningens pågående projekt användas för att planera för ett växande Nacka. 
Stadsledningskontoret instämmer i grunderna för natur- och trafiknämndens förslag att 
avslå förslagen i motionen. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 20 maj 2016 
Natur- och trafiknämndens beslut den 21 april 2016, § 90 
Motion 
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Utdragsbestyrkande 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 21 april 2016 § 90 
Natur och trafiknämnden föreslog att kommunfullmäktige skulle avslå motionen 
”Utredande av förutsättningar för båtpendling” daterad 2016-02-01 med motiveringen att 
utredningar om kollektivtrafikens förutsättningar bör drivas av landstingets 
trafikförvaltning, att dialog om ett fördjupat samarbete i frågan redan pågår med 
landstinget, samt att liknande försök som kan visa på ekonomiska och miljömässiga 
konsekvenser av båtpendling redan är sjösatta. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att arbetsutskottet skulle föreslå kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige notera att kommunen driver på för ökad båtpendling till och från 
Nacka, att dialog om detta pågår med landstinget och privata aktörer samt notera att det är 
landstinget som är ansvarig för kollektivtrafiken även till sjöss. Motionen föranleder ingen 
ytterligare åtgärd.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Christine Lorne (C) lät anteckna följande. 
 
”Centerpartiet har i Stockholms läns landsting under lång tid drivit frågan om fler 
pendelbåtlinjer i Stockholmsregionen. Efter många års hårt arbete är Sjövägen mellan 
Nacka, Lidingö och Stockholm permanentad. Vi kan också konstatera att tack vare 
Centerpartiet har vi fått en pendelbåtlinje från Ekerö in till Stockholm samt en linje över 
Riddarfjärden som binder ihop söder och norr mälarstrand. Centerpartiet har också varit 
den drivande kraften bakom Nordsydliga-linjen som binder ihop Stockholms skärgård från 
norr till söder. Det råder således ingen tvekan om Centerpartiets positiva inställning till 
pendelbåttrafik.  
 
Genom vårt långvariga arbete med pendelbåtsfrågorna vet vi att det är i landstinget som 
det stora arbetet måste ske. Det är landstinget som har ansvaret för kollektivtrafiken i 
stockholmsregionen. Kommunen hjälper till med nödvändig infrastruktur i form av 
busshållplatser och i båttrafikens fall kajer som båtarna kan angöra. 
 
Centerpartiet anser att båtpendling har stora möjligheter att slå sig in som ett attraktivt 
alternativ till bussar. Teknikutvecklingen går snabbt framåt, redan nu finns hybridbåtar som 
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drivs med 100 % förnyelsebart bränsle och som orsakar minimalt med svall. Pendelbåtar 
har betydligt högre passagerarkapacitet per enhet än vad exempelvis buss har och genom 
att ge dispens för pendelbåtarna att köra över hastighetsbestämmelserna kan båtarna bli ett 
attraktivt och reellt komplement till busstrafik. 
 
Centerpartiet i Nacka ser positivt på utökad pendelbåttrafik och anser att Nacka ska göra 
vad Nacka kan för att underlätta landstingets utbyggnad av båttrafiken. Nu när 
ombyggnaden av Slussen är i full gång kan pendelbåtar vara ett smart och effektivt sätt att 
avlasta bussterminalen. Det är något Centerpartiet tänker fortsätta driva i landstinget.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets arbetsutskottsgrupp. 
 
”Båtpendling är ett klimatsmart och trevligt sätt att resa på så det är en angelägen motion 
men, båtpendling är någonting som hanteras av landstinget. Behovet av nya båtförbindelser 
blir solklart när man ser Nacka/Stockholm från luften. Miljöpartiet anser att nya båtlinjer 
skulle komplettera landförbindelserna på ett väldigt bra sätt. Det enda som behövs är viljan 
att satsa och Miljöpartiet är det parti som vill lägga mest resurser på Båtförbindelser och 
bygga ut ett nätverk av dagliga båtlinjer för pendlare.” 
 
- - - - - 
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§ 100-106 Dnr KFKS enligt tabell 

Förslag på remiss av motioner från kommunfullmäktige 
den 23 maj 2016 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott remitterar motioner väckta i kommunfullmäktige den 23 
maj 2016 enligt tabell. 
 

§ nr Motion Motionär Remitteras till Remisstid  

§100 Handlingsplan mot 

extremism 

Bosse Ståldal, Mikael 

Carlsson m fl (NL) 

SLK KSAU 16 augusti 

2016 

KFKS 

2016/445

§101 Kulturkurser för 

nyanlända 

Camilla Carlberg och 

Rolf Wasteson (V) 

KUN, AFN Mål och budget 17-19 KFKS 

2016/447

§102 Satsning på solenergi Sidney Holm (MP) SLK Mål och budget 17-19 KFKS 

2016/430

§103 Klimatanpassningsplan Roger Bydler (MP) NTN, MMK KSAU 20 sept 2016 KFKS 

2016/454

§104 Klädotek för ungdomar i 

Nacka 

Martin Hellströmer, Ella 

Tegsten m fl (S) 

KUN, FRN KSAU 20 sept 2016 KFKS 

2016/442

§105 Stöd till föreningar med 

verksamhet för nyanlända 

Martin Hellströmer, 

Majvie Swärd m fl (S) 

FRN, KUN, 

AFN 

Mål och budget 17-19 KFKS 

2016/443

§106 Utvecklingsplan för 

ridsporten 

Martin Hellströmer, Ella 

Tegsten m fl (S) 

FRN Mål och budget 17-19 KFKS 

2016/444

 

Handlingar i ärendet 
PM Förslag på remiss av motioner från kommunfullmäktige den 23 maj 2016 
Motioner enligt tabell §§ 100-106 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade att remittera motioner enligt PM. 
 
- - - - -  
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§ 107 

Övriga frågor 
 

Information angående intresseförfrågan rörande ett kulturcentrum 
Susanne Nord, kultur- och utbildningsdirektör, informerade om ett ärende som kommer 
behandlas på kommunstyrelsens sammanträde den 7 juni. Dramaten och Operan kommer 
lämna sina nuvarande verkstads- och repetitionslokaler i Nacka under våren 2021. Operan 
vill inleda dialog med Nacka kommun om huruvida kommunen och Operan kan inleda ett 
samarbete kring etablering av ett kulturcentrum i Nacka.  
 

Information om den nya webblösningen 
Mats Bohman, administrativ direktör, informerade om Nacka kommuns nya webblösning 
som lanseras den 13 juni. All information bygger på öppen och transparant information. 
Det blir en och samma sida för förtroendevalda, anställda och medborgare. Medborgare 
ska kunna utföra e-tjänster med hjälp av självservice. Inriktningen är att fler nya och bra e-
tjänster ska byggas. 
 

Tidplan för införande av ärende- och dokumenthanteringssystemet Platina 
för kommunstyrelsen 
Enligt nuvarande tidplan börjar kommunstyrelsens utskott hantera ärenden i Platina i 
september 2016. 
 
- - - - - 


